
Antsla Vallavolikogu

P R O T O K O L L

Antsla 30. mai 2017 nr 5

Algus kell 15.00, lõpp kell 17.00

Istungi juhataja: volikogu esimees Kurmet Müürsepp
Protokollija: sekretär-registripidaja Helle Savi
Osa võttis 12 volikogu liiget (registreerimisleht lisatud protokollile).
Kutsutud: vallavanem Merike Prätz, pearaamatupidaja Eve Sikk ja vallasekretär Tiina Vares. 
Istungil ei osalenud volikogu liige Rando Treimuth

Istungi juhataja pani hääletusele väljasaadetud päevakorra.
Poolt hääletas 12 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

Päevakord:

1. Revisjonikomisjoni aruande esitamine Antsla valla 2016. a majandusaasta aruande kinnitamise 
kohta ja ülevaade komisjoni tegevuse kohta
Ettekandja: Kristina Kreevald, revisjonikomisjoni esimees  

2. Antsla valla 2016. aasta majandusaasta aruande kinnitamine
Ettekandja: Eve Sikk, pearaamatupidaja

3. Antsla Gümnaasiumi põhimääruse kinnitamine
Ettekandja: Merike Prätz, vallavanem
Kaasettekandja: Kaire Uiboleht, haridus- ja kultuurikomisjoni esimees

4. Antsla Gümnaasiumi hoolekogu moodustamise korra ja töökorra kehtestamine
Ettekandja: Merike Prätz, vallavanem
Kaasettekandja: Kaire Uiboleht, haridus- ja kultuurikomisjoni esimees

5. Antsla Vallavolikogu valimisteks valimisringkonna moodustamine, volikogu liikmete arvu 
määramine ning valimisringkonnas mandaatide arvu määramine 
Ettekandja: Kurmet Müürsepp, volikogu esimees

6. Antsla valla valimiskomisjoni moodustamine
Ettekandja: Tiina Vares, vallasekretär

7. Informatsioon reservfondi suunamisest
Ettekandja: Eve Sikk, pearaamatupidaja

8. Muud küsimused



1. Revisjonikomisjoni aruande esitamine Antsla valla 2016. a majandusaasta aruande 
kinnitamise kohta ja ülevaade komisjoni tegevuse kohta

Ettekandega esines revisjonikomisjoni esimees Kristina Kreevald ning tutvustas 
revisjonikomisjoni poolt tehtud tööd. 
Revisjonikomisjoni ettepanek on kinnitada Antsla valla 2016. aasta majandusaasta aruanne. 

Volikogu liikmetel ettekandjale küsimusi ei olnud. 

2. Antsla valla 2016. aasta majandusaasta aruande kinnitamine

Ettekandega esines pearaamatupidaja Eve Sikk. 
Antsla Vallavalitsus on esitanud volikogule 2016. a majandusaasta aruande, mis koosneb 
tegevusaruandest, raamatupidamisaruandest ja raamatupidamise aastaaruande lisadest. 
Audiitor on 2016. a majandusaasta aruande auditeerinud. Ettekirjutusi ja küsimusi Antsla 
vallavalitsusele ei esitanud. 
Antsla valla netovõlakoormus on 2,64%, põhitegevuse tulem on 507 000 eurot. Antsla valla 2016. 
aasta on olnud edukas ja hea.

Kurmet Müürsepp: Kas see on hea, et meie netovõlakoormus on nii madal?
Eve Sikk:  2017. aastal netovõlakoorumus suureneb, kui me hakkame Antsla Gümnaasiumi 
renoveerimiseks laenu võtma ja tuleb Perearstikeskuse ehitus, mis kindlasti omavahenditest välja 
ei tule, aga netovõlakoormus ei tohi ületada 60% põhitegevuse tuludest . 

Volikogu liikmetel rohkem küsimusi ei olnud.

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Antsla valla 2016. aasta majandusaasta aruande 
kinnitamine”.
Poolt hääletas 12 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Antsla valla 2016. aasta majandusaasta aruande 
kinnitamine” otsusena nr 21.

3. Antsla Gümnaasiumi põhimääruse kinnitamine

Ettekandega esines vallavanem Merike Prätz. 
Kehtiv Antsla Gümnaasiumi põhimäärus on vastu võetud 2010. aastal. 
Kuna „Põhikooli ja gümnaasiumiseadust” on korrigeeritud ja sellest tulenevalt tehti kehtivasse 
Antsla Gümnaasiumi põhimäärusesse palju muudatusi, otsustati koostada uus põhimäärus.  
Põhimäärusest on välja jäetud seadusepunktid, mis korduvad teistes kordades. 
Põhimääruse kohta on arvamuse andnud Antsla Gümnaasiumi hoolekogu ja põhimäärust on 
arutatud haridus- ja kultuurikomisjonis. 
Tehti parandused, täiendused Antsla Gümnaasiumi põhimääruse:
- § 6 (3)  punktis 14;
- § 15 (3) punktis 2;
- § 16 (2).
Volikogu liikmetel ettekandjale küsimusi ei olnud.

Ettekandega esines kaasettekandja haridus- ja kultuurikomisjoni esimees Kaire Uiboleht.



Antsla Gümnaasiumi põhimäärust arutati mitmel korral kooli hoolekogus, samuti haridus- ja 
kultuurikomisjoni koosolekul. Komisjoni koosolekul toimus pikem arutelu § 13 lõike (3) üle. 
Komisjoni liikmed jõudsid konsensusele ja sõnastasid lõike kolm „Kool võib lapsevanemalt nõuda
õppekavaväliste tegevuste jaoks lapsevanema kaasrahastamist (v.a pikapäevarühm ja eelkool)”, et 
vältida majanduslikest oludest lähtuvat ebavõrdset kohtemist.

Volikogu liikmetel kaasettekandjale küsimusi ei olnud.

Istungi juhataja pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla Gümnaasiumi põhimääruse kinnitamine”.
Poolt hääletas 12 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla Gümnaasiumi põhimääruse kinnitamine” 
määrusena nr 10.

4. Antsla Gümnaasiumi hoolekogu moodustamise korra ja töökorra kehtestamine

Ettekandega esines vallavanem Merike Prätz. 
Võrreldes varasemaga on muudetud hoolekogu koosseisu aega. Siiani valiti hoolekogu 4. aastaks, 
ehk valimiste vaheliseks ajaks, nüüd on ettepanek valida hoolekogu 3. aastaks, mis tähendab, et 
teatud hoolekogu liikmed hakkavad vahetuma nt koolipidaja esindaja. 
Kõige suurem muudatus toimus hoolekogu liikmete valimise protseduuris. Vallavanem tutvustas 
lapsevanemate valimise korda. 
Vilistlaste esindaja esitab direktor. 
Õpilaste esindaja valib õpilasesindus.
Õpilasnõukogu esindaja valib õppenõukogu.
Volikogu esindaja valib volikogu. 
Kui hoolekogu liikmete koosseisus toimuvad muudatused, siis direktor esitab need 30. oktoobriks 
vallavalitsusele kinnitamiseks.  

Tehti parandus Antsla Gümnaasiumi hoolekogu töökorra:
- § 12 punktis 10, mis sõnastati „annab arvamuse kooli eelarve projekti kohta”, välja jäi sõna 
„munitsipaalkooli”.

Tiit Tõnts: Mis põhjusel valitakse kooli hoolekogu 3. aastaks?
Merike Prätz: Kuna vahepeal vahetub ainult volikogu esindaja. Selline ettepanek tuli hoolekogu 
poolt.
Kaire Uiboleht: Hoolekogu liikmete arvamus oli, et hoolekogu liikmete valimine ei pea olema 
seotud kohalike omavalitsuste valimistega. Põhikooli- ja gümnaasiumiseadus võimaldab seda. 

Volikogu liikmetel ettekandjale rohkem küsimusi ei olnud.

Ettekandega esines kaasettekandja haridus- ja kultuurikomisjoni esimees Kaire Uiboleht.
Hoolekogu töökorra põhiline muudatus on vanemate esindajate valimine. Hoolekogu liikmete 
arvates on uus valimiskord demokraatlikum ja vanemad rohkem informeeritud. 

Volikogu liikmetel kaasettekandjale küsimusi ei olnud.

Istungi juhataja pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla Gümnaasiumi hoolekogu moodustamise 
korra ja töökorra kehtestamine”.
Poolt hääletas 12 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.



Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla Gümnaasiumi hoolekogu moodustamise korra ja 
töökorra kehtestamine” määrusena nr 11.

5. Antsla Vallavolikogu valimisteks valimisringkonna moodustamine, volikogu liikmete arvu 
määramine ning valimisringkonnas mandaatide arvu määramine 

Ettekandega esines volikogu esimees Kurmet Müürsepp.
15. juuniks on volikogu kohustatud moodustama valimisringkonna ja määrama mandaatide arvu.
Vabariigi Valitsus on otsustanud Antsla valla ja Urvaste valla ühinemise heaks kiita, sellest 
tulenevalt on ettepanek, lähtudes Antsla valla ja Urvaste valla ühinemislepingust moodustada 
valimisteks üks 17 mandaadiline valimisringkond nr 1. 

Volikogu liikmetel ettekandjale küsimusi ei olnud.

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Antsla Vallavolikogu valimisteks 
valimisringkonna moodustamine, volikogu liikmete arvu määramine ning valimisringkonnas 
mandaatide arvu määramine ”.
Poolt hääletas 12 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Antsla Vallavolikogu valimisteks valimisringkonna 
moodustamine, volikogu liikmete arvu määramine ning valimisringkonnas mandaatide arvu 
määramine ” otsusena nr 22.

6. Antsla valla valimiskomisjoni moodustamine

Ettekandega esines vallasekretär Tiina Vares. 
Antsla Vallavalitsus sai veebruari kuus Vabariigi Valitsuselt otsuse selle kohta, et Antsla vald ja 
Urvaste vald ühinevad omavahel. 
Haldusreformi seadusest tulenevalt peab olema nendel omavalitsustel, kellel on ühinemisotsus 
olemas, 15. juuniks vastu võetud valimisringkondade-, jaoskondade-, samuti valimiskomisjonide 
moodustamise ja volikogu liikmete arvu käsitlevad otsused. 
Vastasel korral ei ole vallasekretäril võimalik teha rahvastikuregistrisse valimisjaoskondade 
määratlust. 
Tiina Vares tutvustas otsuse eelnõus toodud valimiskomisjoni liikmeid. 

Volikogu liikmetel ettekandjale küsimusi ei olnud.

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Antsla valla valimiskomisjoni moodustamine”.
Poolt hääletas 12 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Antsla valla valimiskomisjoni moodustamine” otsusena nr 
23.

7. Informatsioon reservfondi suunamisest

Ettekandega esines pearaamatupidaja Eve Sikk.
Antsla Vallavalitsus reservfondi suunanud ei ole. 



8. Muud küsimused

Kurmet Müürsepp: Järgmine volikogu istung toimub 26. juunil 2017. a, algusega 15.00.

Kurmet Müürsepp Helle Savi
volikogu esimees protokollija


